

[Text]

result. We do not want to hide the result, but as soon as we have the global picture it will be published.

Mr. Fulton: So, you will be releasing the industrial information then that the public had asked for?

Mr. Bouchard: Peter should maybe give more details on it.

Mr. Peter Higgins (Director General, Environmental Protection, Environment Canada): Mr. Chairman, there are certain informations that have been identified by the industries as indications that they believe to be proprietary and that would, if released, damage them in their market place.

Mr. Fulton: The minister can override that.

Ms Cops: The number of dioxins?

Mr. Caccia: Do not give us that jazz. Come on.

Mr. Higgins: We are, in accordance with the procedures in the legislation, reviewing that claim with the industry. It is our hope that we will be able to get the industry to agree to make all that information available, and certainly the information, as the minister described, when it is fully analyzed, will be made available in a report.

The industry is also taking steps to make available information on the studies they are undertaking. As that information is analyzed and the quality of the information is assured through a government-industry process of quality assurance of the information. . .

Both Western Pulp Limited Partnership and Canfor, which were companies that were requested to gather additional information on the part of the government and the request under CEPA in November, have been pressing the government to make that information available, to allow them to make the information available, and they both made public releases of information on June 14.

Mr. Fulton: Minister, some yes or no answers. Are you committed to 12% parks and conservation areas in Canada as recommended in the Brundtland report?

Mr. Bouchard: I am committed to complete the network of parks before 2000.

Mr. Fulton: Is it 12%?

Mr. Bouchard: I am committed to complete a network. I do not know exactly what will be the percentage of land devoted to park. This remains to be decided, but I am committed to complete the network before if the people of Canada elect us until then.

• 1650

Mr. Fulton: I have a couple of more yes or no answers. Are you going to proceed with prosecutions under section

[Translation]

publier les résultats. Je ne veux pas les cacher et nous les publierons dès que nous aurons une idée complète de la situation.

M. Fulton: Vous allez donc divulguer les renseignements de type industriel que la population réclame?

M. Bouchard: Peter en sait peut-être davantage que moi là-dessus.

M. Peter Higgins (directeur général, Protection de l'environnement, Environnement Canada): Monsieur le président, les usines estiment que certains renseignements leur appartiennent en propre et que leur divulgation nuirait à leur compétitivité.

M. Fulton: Le ministre peut passer outre à cette objection.

Mme Cops: La quantité de dioxines?

M. Caccia: Je vous en prie, épargnez-nous ce baratin.

M. Higgins: Conformément aux dispositions de la loi, nous étudions l'objection des usines. Nous espérons arriver à les convaincre de rendre publique tous ces renseignements, à coup sûr en tout cas, comme le ministre l'a dit, ceux qui auront été analysés et qui seront publiés sous forme de rapport.

Les usines vont aussi rendre publiques les études qu'elles mènent actuellement. Au fur et à mesure que cette information sera analysée et que sa qualité sera établie grâce à nos normes de contrôle de la qualité. . .

Les deux compagnies auxquelles le gouvernement a demandé des renseignements supplémentaires et qui ont fait l'objet d'une demande en novembre en vertu de la Loi sur l'environnement, la *Western Pulp Limited Partnership* et *Canfor*, réclament du gouvernement qu'il publie ces renseignements pour leur permettre de rendre publics les leurs. Toutes les deux l'ont fait le 14 juin.

M. Fulton: Monsieur le ministre, quelques questions auxquelles je vous demande de répondre par oui ou par non. Tenez-vous à ce qu'il y ait 12 p. 100 de parcs et d'aires de conservation au Canada, comme le recommande le rapport Brundtland?

M. Bouchard: Je tiens à parachever le réseau des parcs d'ici à l'an 2000.

M. Fulton: Est-ce que ce sera 12 p. 100?

M. Bouchard: Je tiens à parachever le réseau. Je ne sais pas avec exactitude quel pourcentage du territoire sera consacré aux parcs. Cela reste à voir, mais j'ai l'intention de parachever le réseau avant cette date, si la population du Canada nous réélit.

M. Fulton: J'ai quelques autres questions du même genre. Allez-vous tenter des poursuites en vertu de